
 

 

 

 

 
A Sant Feliu de Llobregat i sota la presidència de Sussagna Artigas Urbano, s’inicia l’Assemblea 
General Ordinària de socis i sòcies de l’Ateneu Santfeliuenc, a les 19 hores i 12 minuts del dilluns 
18 de març de 2024 i amb el següent ordre del dia: 
 

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de l’assemblea general ordinària de 26 de juny de 2023. 
2. Presentació i aprovació, si s'escau, del pressupost de 2024. 
3. Informacions de junta. 

• Comunalitat Urbana de Sant Feliu de Llobregat 
• Aprovació dels tràmits per demanar la Declaració d’Utilitat Pública 

4. Precs i preguntes. 
 
Hi assisteixen: 

 
P. Y. V 
O. V. M. 
J. M. R. 
M. A. C. 
J. F. C. 
I. P. T. 
A. C. G. 
JL. C. B. 
P. P. S. 
L. M. N. 
 
Vots delegats: M. B. F.. MT. A. M. i M. B. A. deleguen el seu vot en Antoni Onieva Castelló, i M. C. 
A. delega el seu vot en P. Y. V. 
 
Per part de la Junta hi assisteixen Sussagna Artigas Urbano, presidenta; Antoni Onieva Castelló, 
vicepresident; Lluís Valls Molina, tresorer; i M. Antònia Bigas Fisas, vocal. 

 
Sussagna Artigas, pren la paraula i comenta que l’assemblea serà gravada si ningú si oposa, 
tothom està d’acord. 
 
Abans d’iniciar la reunió exposa el decés de Josep Ruiz Milán, un dels socis més antics de l’Ateneu 
i cantaire del Cor de l’Ateneu. Se li dedica un minut de silenci. 
 
La presidenta demana als assistents la incorporació a l’ordre del dia d’un punt per a aprovar la 
sol·licitud d’Entitat d’Interès Cultural i s’aprova per unanimitat. 
 
 
 

  



 

 

 
 

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de l’assemblea general ordinària de 26 
de juny de 2023. 

 
S’ha entregat l’acta de l’assemblea anterior als assistents i es deixa temps per llegir-la. Es 
demana votació de l’acta i s’aprova per unanimitat. 
 

 2. Presentació i aprovació, si s'escau, del pressupost de 2024. 
 
Lluís Valls, tresorer, explica el pressupost sobre la informació que s’ha entregat als assistents. 
 

 
 
És un pressupost que presenta una situació normalitzada i molt reactivada. 
L’apartat de subministres és el que és més complicat d’ajustar pressupostàriament. És possible 
que sigui més baix per un dels temes que comentarem després.  
La partida d’interessos puja perquè hem hagut de demanar crèdits per sostenir la tresoreria. 
El Projecte campanya Comunalitat es compensa amb la subvenció ingressada. 
 
Es demana si algú té consultes o comentaris. 
 
Isabel demana com és que no està tancat el 2023 i s’explica que això es fa a la següent assemblea 
i que aquest pressupost s’hauria d’haver presentat al desembre però s’ha esperat a tenir tancat 
el projecte de la Comunalitat. 
 
 



 

 

 
Es comenten els gràfics econòmics i es destaca la partida de subvencions, que supera el 50%, i la 
de despeses en recursos humans de la que es destaca que sense el personal l’Ateneu no seria el 
que és ni es faria el que es fa. 
 

 

 
 
Es demana votar l’aprovació, si s’escau, del pressupost 2024. 
S’aprova per unanimitat. 
 

 
 



 

 

 
 
3. Informacions de junta. 
 
La presidenta reprèn la paraula. Explica que s’ha començat l’any amb molta energia i portem 
més de quaranta activitats en menys de tres mesos. El mes de març tenim més d’una activitat al 
dia. El públic de ContraBaix a augmentat molt. Un moment molt maco, resultat de molta feina. 

 
• Inversions 

 
Amb una subvenció extraordinària de l’Ajuntament i una part d’aportació pròpia, s’han canviat 
les finestres que donen al pati i al carrer aconseguint una gran millora energètica. 
 
A l’Aula A, que la feia servir l’ACF i es va intercanviar per altres espais, s’ha fet una adequació per 
a poder fer tallers i assajos musicals. S’ha insonoritzat i renovat. 
 
L’altra inversió és per formar part de la Comunitat Energètica de Sant Just Desvern de plaques 
fotovoltaiques. D’aquesta manera s’inverteix menys que posant plaques pròpies i esperem 
obtenir una reducció important en la despesa de llum. Nosaltres fem el consum més gran a les 
hores de menys sol així que també ens va millor comprar la llum que instal·lar plaques. És com si 
lloguéssim les plaques de Sant Just i ens proporcionin la llum que consumim. 
Teníem tres pressupostos per posar plaques fotovoltaiques, però aquesta inversió és molt més 
petita i també s’estalvia el manteniment de la instal·lació. 
És un projecte que pot ser molt útil també per a comunitats de veïns. 

 
• Comunalitat Urbana de Sant Feliu de Llobregat 

 

 
 
 



 

 

 
 

A Sant Feliu, en especial, es posa èmfasi en la creació d’un districte digital i l’erradicació de la 
bretxa digital. 
 
De la Comunalitat Urbana de Santfeliu hi formen part Sindicato SAD de Cuidadoras 
Profesionales Municipales, Les Mines d'Aigua de Sant Feliu, La Revolta, Raül Clemente, 
Cooperativa Sant Feliu Ciutat Viva, Coopera Sant Feliu, Oneforall produccions SCCL, Sant Feliu 
Film Office, Patricia Tamayo, Circuit d'Art, CohesionART-AFAP i l’Ateneu Santfelieunc. 
 
La primera Comunalitat de Sant Feliu la va impulsar MTK i ells van ser els que van proposar a 
l’Ateneu que fos qui impulsés la següent i ens va semblar una manera important d’aportar en 
l’economia social i solidària amb un projecte gran, que rep una subvenció de 300 mil euros per al 
total de projectes de totes les entitats que hi formen part. 
 
L’objectiu és crear nous projectes econòmics que, des de l’autoorganització, puguin  donar 
resposta a necessitats col·lectives i contribuir al desenvolupament local, a 
partir de l’impuls i l’enfortiment dels béns comuns i de les iniciatives basades en la cooperació i 
el suport mutu. 
 
L’Ateneu és l’entitat promotora durant els dos anys d’aquesta segona Comunalitat amb un 
projecte que tracta sobre el foment de l’associacionisme (25.000 €). 

 
Un soci pregunta quina és la tasca de la persona contractada. 
 
Sussagna explica que és la coordinació del projecte, la cohesió de les entitats que hi formen part 
i la de justificar la subvenció. La feina de cohesió i fer xarxa entre entitats és una de les que més 
valorem des de l’Ateneu i un dels nostres objectius. A més, el 80% de la jornada el dedica al 
projecte de la Comunalitat i el 20% dona suport als RRHH propis de l’Ateneu.  
Falgàs no entén com es cohesionarà aquestes entitats que no tenen a veure una amb l’altra i la 
Sussagna explica que aquest és el repte a aconseguir. Precisament el que es vol aportar és això, 
aconseguir lligams entre persones que a priori no sembla que en tinguin cap. 
A Catalunya hi ha una trentena de comunalitats, algunes molt fortes, i la de Sant Feliu ha de 
créixer. Es tracta de crear sinèrgies, però primer cal definir els objectius d’economia social que 
Sant Feliu necessita. 
Un altre soci, membre d’una de les associacions que formen part de la Comunalitat, aporta que 
es tracta de compartir els punts forts de cada entitat de manera que una doni suport a l’altra en 
els seus punts febles.  

 
 

• Aprovació dels tràmits per demanar la Declaració d’Entitat d’Interès Cultural 
 

Les associacions que exerceixen principalment les seves funcions a Catalunya, i que tenen com a 
finalitat primordial la realització d'activitats incloses dins l'àmbit del foment i la protecció de la 
cultura popular i tradicional, i de l'associacionisme cultural o activitats culturals especialment 
rellevants, poden ser declarades d'interès cultural per Acord del Govern de la Generalitat de 
Catalunya.  
 



 

 

 
 
Cal aprovar el tràmit en assemblea per a poder dur a terme.  Ens dona prestigi i ens facilitat la 
següent sol·licitud. 
Es demana votació i s’aprova per unanimitat. 

 
• Aprovació dels tràmits per demanar la Declaració d’Utilitat Pública 

 
Ja ho vam intentar i se’ns va denegar i ho volem tornar a intentar sobretot per als beneficis fiscals 
per a socis i sòcies i per a poder obtenir recursos privats i que les empreses se’ls puguin 
desgravar. 
Es demana votació i s’aprova per unanimitat. 

 
• Nous projectes 

 
Saxorama. Per primera vegada ContraBaix tindrà concerts emmarcats en aquest projecte que 
porta saxos a nivell internacional i de molt de renom. 
 
Shogi. Aquest agost la trobada internacional de Shogi es farà a l’Ateneu Santfeliuenc. De l’1 al 4 
d’agost Sant Feliu acollirà un gran nombre de persones que participaran en aquest 
esdeveniment. L’Ateneu llogarà els espais i hi posarà personal. Serà una activitat bàsicament 
favorable per a Sant Feliu, que acollirà tota aquesta gent. Tenim pendent una reunió amb 
l’Ajuntament per exposar-ho i promoure la ciutat. 

 

4. Torn de precs i preguntes. 
 

Un soci pregunta pel preu de les entrades de ContraBaix, que valora que hauria d’augmentar-se. 
Es comenta que el que valorarà fer una pujada reduïda i escalada, però també es diu que ara que 
estem en un moment d’èxit de ContraBaix a Sant Feliu potser no seria el millor moment per a 
pujar preus. Es volen revisar les quotes de socis, també, de manera reduïda, però valorar-ho. 
 
Lluís pregunta als assistents si tenen idees per a fer que vingui més gent a les assemblees. 
 
Un soci de Sant Joan Despí comenta que al Foment de Sant Joan hi ha molta menys activitat que 
aquí i en canvi a les assemblees hi va molta gent, però per a queixar-se. 
Un soci comenta que el truc es oferir refrigeri. 
 
Es dona per finalitzada la reunió a les 20.28 h. 


